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A SZÍVÜNK SZEMEI ÉS AZ ELMÉLKEDÉS 
Fábián Attila élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2023.01.22. 
 

Szeretném ma folytatni a gondolatokkal, az elme megújításával, a szívünkben lévő ké-
pekkel kapcsolatos tanítást, amit még decemberben kezdtem el. Ez most a harmadik tanítás 
lesz ebben a témakörben. Azt a címet adtam a mai üzenetnek, hogy: A szívünk szemei és az 
elmélkedés. És ha az egész sorozatnak kellene egy címet adni, amelynek részei egyébként 
külön-külön is megállnak, akkor bajban lennék. Hiszen annyira sokrétű az, amiről beszélünk 
ezeken az alkalmakon, annyira sok mindent érintünk és annyira alapdolgok ezek, hogy 
gondolkodnom kell, milyen főcímet adjak neki.  

Mindenesetre a hit témakörét boncolgatva szeretném, ha odalapoznátok a Zsidó 11,1–2. 
verséhez, szeretném ezt nektek felolvasni a Károli fordítás szerint. Innen fogunk indulni, és 
innen haladunk tovább. Ez az igevers nagyon sokszor elhangzott, nagyon sokszor beszéltünk 
róla, sok tanítás elhangzott ezzel kapcsolatban. Szeretném ezzel kezdeni, és utána szeretném a 
bővített fordítást is felolvasni. Így hangzik a Károli fordításban: 

Zsidók 11,1–2. Károli Gáspár revideált fordítása 
1. A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, és a nem látott dolgokról való 

meggyőződés. 
2.  Mert ezzel szereztek jó bizonyságot a régebbiek. 
A bővített fordítás szerint ez így hangzik: 
Zsidók 11,1. Bővített fordítás 
1. A hit tehát azoknak a dolgoknak a bizonysága (a megerősítése, birtoklevele), 

amelyeket (mi) remélünk, azoknak a dolgoknak a bizonyítéka, amelyeket (mi) nem 
látunk, és azok valóságáról való meggyőződés (a hit valós tényként érzékeli azt, ami nem 
tárul fel az érzékek számára). 

Csak akkor tudunk ezekről az Igékről igazán mélyen beszélni, és igazán megértést nyerni, 
ha időt töltünk vele úgy, hogy engedjük, hogy ezek az Igék átmossák az egész lényünket, a 
szívünket, az elménket, a teljes valónkat. Szeretném kiemelni az utolsó tagmondatot, hogy a 
hit definíciója itt az: azoknak a dolgoknak a bizonyítéka, amelyeket nem látunk. Azoknak a 
dolgoknak a bizonyítéka, amelyeket mi nem látunk. Ha nyitva van a szemed és rám nézel, és 
jók a szemeid, akkor látsz valamit, ugye? Látsz engem, a mögöttem lévő dolgokat, az előttem 
lévő dolgokat, a mellettem álló dolgokat. Amikor becsukod a szemed, akkor tejesen 
megvakulsz? Ha becsukod a szemed, akkor is láthatsz dolgokat? Szeretem mondani, és sok-
szor hallottátok már tőlem azt, hogy csukd be a szemed, mert csukott szemmel messzebbre 
ellátsz, mint nyitott szemmel. Azért mondom ezt, és azért vág ez ide a témánkba, mert amikor 
a fizikai értelemben vett szemeid nyitva vannak, akkor azt gondolod, hogy az a legtöbb, az a 
teljes, az a maximum, amit be tudsz fogadni magadba, mert hát addig látsz el, ameddig a 
szemeid ellátnak.  

Ha itt benn a teremben vagy, és a fizikai szemeiddel nézel, akkor nem látsz túl ezeken a 
falakon. Nem látod, hogy mi van a fal mögött. Nem látod az utcát. Nem látod a szomszéd 
kerületet. De ha becsukod a szemed, gondolkodj! Ha becsukod a szemed, csukd is be most a 
szemed! Látod a kinti utcát, ahol bejöttél? Ha becsukod a szemed, akkor látod az otthonodat? 
El tudod képzelni az otthonodat, hogy otthon jársz? A konyhában odamész a hűtőhöz, 
kinyitod, és remeg a puding. Látod ezt? Ugye, hogy látod? Azt is láthatod, ha becsukod a 
szemed, hogy milyen útvonalon mész haza. Még azt is meg tudnád számolni, bár soha nem 
számoltad meg, de meg tudnád számolni, hogy hány piros lámpa, vagy hány közlekedési 
lámpa van az otthonodtól idáig. Mert ha végig járod az utat az elmédben úgy, hogy a fizikai 
szemeid csukva vannak, akkor meg tudod számolni, az a kereszteződés, ott balra fordulok, ott 
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is van lámpa, ott nincs lámpa, ott is, és egy csomó mindenre vissza tudsz emlékezni, mert van 
róla egy látásod a szívedben és az elmédben. Vannak erről képek benned.  

Itt pedig az Ige azt mondja, hogy a hit azoknak a dolgoknak a bizonyítéka, amit nem 
látunk. Azoknak a dolgoknak a bizonyítéka, amit nem látunk. Gondolkodjunk együtt, gondol-
kodjunk hangosan! A fizikai szemeiddel látod az otthonodat most? A fizikai szemeiddel látod 
az otthonodat? Nem látod a fizikai szemeiddel, de mégis látod a képet magadban. Ne legyen 
automatikus a válaszod, gondolkodj! Ha ezt nem tanulod meg, hogy használd az agyad, hasz-
náld az elméd, akkor fanatikus kereszténnyé válhatsz. Szélsőségessé válhatsz. Olyan rossz 
értelemben radikálissá válhatsz, akinek szemellenző van a szeme előtt. A józanság szellemét 
kaptad te is és én is! A fizikai szemeiddel nem látod az otthonodat, de látsz sok mindent, ami 
a fizikai környezeteden kívül van. És a hit mindig azokat a dolgokat fogja meg, azokat a 
dolgokat látja meg, ami a fizikai környezeteden kívül van, vagy túlmutat rajta. István nagyon 
sokat, nagyon jól prédikált erről, hogy a hit egy valóság. Egy olyan szellemi valóság, ami 
Istennél, a szellemi birodalomban létezik, és megvan. Mint ahogy a lakásod megvan és a 
hűtőd otthon meg a közlekedési lámpák az úton, azok mind-mind megvannak.  

A szellemi birodalomban is mind-mind megvan az, amit Jézus bevégzett érted. Ott jelen 
van a gyógyulásod, jelen van az áldásod, a bőséged, a békességed, és jelen van minden, amire 
vágysz, amit szeretnél, és amit Ő megszerzett neked. A kérdés az, hogy látod-e? Mert ha lá-
tod, akkor hiszel benne, ha nem látod, akkor nem hiszel benne. Ez a hit lényege. A hit egy 
látás, hogy látod azt, amit Isten az Igéjében lefestett eléd. Ha meglátod, akkor meg tudod 
ragadni, és azt mondod: igen, ez az enyém! 

Folytatom az előbbi Igét: És azok valóságáról való meggyőződés. Még olvasom az egészet 
inkább. 

Zsidó 11,1. Bővített fordítás 
1. A hit tehát azoknak a dolgoknak a bizonysága (a megerősítése, birtoklevele), 

amelyeket (mi) remélünk, azoknak a dolgoknak a bizonyítéka, amelyeket (mi) nem 
látunk, és azok valóságáról való meggyőződés (a hit valós tényként érzékeli azt, ami nem 
tárul fel az érzékek számára).  

A hit valós tényként érzékeli azt, ami nem megfogható az öt érzékszervünk számára. A hit 
azt mondja, hogy ez annyira valóságos a számomra, hogy teljesen mindegy, hogy látom-e, 
érzem-e, meg tudom-e fogni, vagy hallom-e, mert annyira valóságos számomra. Miért? Mert 
hiszem. Nem tudom, hogy hányan vagytok olyanok itt, akik személyesen, fizikai valótokban 
találkoztatok Jézussal, kezet fogtatok Vele, megöleltétek Őt? Keveseknek adatik ez meg. 
Velem ez nem történt még meg. Jézus nem jelent meg előttem, se nappal, sem éjjel. Mégis 
hiszek benne. Valóságos a számomra. A számodra valóságos Jézus? Az érzékeiddel meg tu-
dod Őt fogni? Nem, de mégis valóságos, tehát hiszel benne. Minden így működik. A hitnek ez 
az alapelve. Meg kell látnod! És ahogy a látásod növekszik, ahogy az elképzelésed Őróla nö-
vekszik, ahogy a képek a Biblia alapján le vannak festve eléd, és azokba belemélyedsz, egyre 
valóságosabb lesz a te számodra. Ez az érettség, ez a növekedés Krisztusban. Halleluja! 

Ha el tudsz valamit képzelni, akkor tudsz benne hinni. És mondom neked: ha valamit nem 
tudsz elképzelni, vagy nem mersz elképzelni, még feltételezni sem tudod magadban, hogy 
lehetséges, vagy valóságos, akkor nem lesz benne hited! Ezért van az, hogy rengeteget ta-
nítunk, beszélünk arról, hogy gondolkodj, elmélkedj az Igén, mert ahogy elmélkedsz, forgatod 
azt magadban, olyan képek alakulnak ki magadról, ahogy Isten beszél rólad, ez növeli a 
hitedet, ez teszi erőssé a hitedet. Mert mondani lehet, hogy Jézus sebeiben meggyógyultam, 
de látod is ezt? Lehet mondani, hogy én áldott vagyok Krisztusban, de látod is ezt? Nem a 
fizikai szemeiddel, hanem a hit szemével. Akkor hiszel benne, ha csukott szemmel látod azt, 
hogy én áldott vagyok, én győztes vagyok, és sikeres vagyok, én felkent vagyok, én a királyok 
Királyának a gyermeke vagyok, és én is király vagyok, és én is pap vagyok és én is ural-
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kodásra születtem! Látom azt, hogy én megigazultam és látom magamat bűn nélkül, mert 
Jézus vére megmosott engem.  

Ha látod magad így, akkor tudsz benne hinni. Ha nem látod, nem fér bele az elmédbe, 
akkor nem tudsz benne hinni. Lehet egy új autód? De olyan kicsi a jövedelmem és olyan 
adósságaim vannak, elérhetetlen számomra! Miért mondod ezt? Mert nem tudod elképzelni, 
és mivel nem tudod elképzelni, akkor hinni sem tudsz benne. Hiába mondod azt, hogy így 
hiszek, meg úgy hiszek, meg akkora hitem van! A hited egyenlő azzal a képpel, ami benned 
valóságosan él! A reménységeddel! Ha hiszel valamiben, akkor elvárod, hogy megtörténik. 
Ha nem hiszel benne, akkor nincs benned elvárás. Le tudod önmagadat ellenőrizni, hogy 
valamiben hiszel-e. Nem bonyolult. Örömben vagy? Hálaadásban vagy? Ha rágondolsz, 
összeszorul a gyomrod, és depresszióba esel, vagy pedig kivirulsz, ha rágondolsz arra, hogy 
jönnek a csekkek tavasszal és nyáron is meg a következő évben is. Halleluja! Én a 
Krisztusban minden áldással meg vagyok áldva, van elvetett magom a földben, hiszem, hogy 
az aratás a megfelelő időben ott van és ott lesz, és semmi felől nem aggódom! Hiszed ezt? 

Annyira el tud minket keseríteni az, amit látunk. Tudod, ez a sátánnak az eszköze, hogy 
amit Isten megteremtett az eredetiben, Ádámban és Évában, azt a sátán kiforgatja. Isten azt 
szeretné, ha azon elmélkednénk, amit Ő mond, mert ez betölt bennünket, mert ez felemel 
bennünket, a sátán meg azt szeretné, hogy azon elmélkedjünk, amit ő mond. És akkor lehet 
siránkozni mindenféle gazdasági, politikai, erkölcsi helyzeten, ami körbevesz minket a 
világban, és amikor az ember erre figyel, akkor már nagy lépéseket tett a depresszió felé. 
Amikor leveszed a figyelmedet az ördög dolgairól, a világ dolgairól, persze nem úgy, hogy 
homokba dugod a fejed, hanem úgy, hogy nem engeded, hogy az befolyásoljon téged, hanem 
csak az Ige befolyásoljon téged, akkor a hit megjelenik, és azt mondod, de én a kősziklára 
épített házban vagyok, én vagyok az a ház, aki a kősziklára építtetett! Mindegy, milyen vihar 
jön, mindegy milyen nehézség jön, az Úr átvezet engem mindenen! Amikor Izrael népét átve-
zette a Vörös-tengeren, akkor nem a tengert szüntette meg létezni, hanem átvezette őket. 

A probléma körülöttünk nem fog megszűnni, a nehézségek, a fájdalmak, a kilátástalanság 
kísértései nem fognak megszűnni körülöttünk. Nem lesz az a fajta világbéke, amiről itt álmo-
dozik sok ember, hogy mindenki boldog lesz és gazdaságilag mindenki magas szinten él, nem 
lesz ilyen. A világban ez a hullámzó, egyszer fönt, egyszer lent életvitel és mentalitás eddig is 
megvolt, és ezután is meglesz, de te élhetsz ezek fölött akkor, ha látod azt, hogy téged Jézus 
Krisztusban Isten ezek fölé helyezett. Ha látod azt az Igét, amit a Kolosse levélben olvasol, 
hogy Ő „megszabadított minket a sötétség hatalmából, és általvitt az Ő szerelmes Fiának 
országába”, királyságába. Látod azt, hogy Ő átvitt téged oda? „Hát nem azt látom, azt látom, 
hogy a főnököm kihasznál, kevés a fizetésem, kicsi a nyugdíjam, és hogy jönnek a nagy 
számlák és mindenféle!” – ezeket látod a fizikai szemeddel. Meg kell tanulnod a fizikai 
szemeiden túl nézni, nem úgy, hogy kiszúrd a szemeidet, hogy ne láthasd ezeket! Nem erről 
van szó természetesen, hanem arról, hogy tudnod kell, hogy a szellemi dolgok örökkévalók, a 
fizikai dolgok pedig ideig valók, egy időtől fogva vannak és egy ideig lesznek, míg a szellemi 
dolgok örökkévalók, mert nincs kezdetük és nincs is végük. Lehet választani! Pál apostol ezt 
úgy mondja a 2Korintus 4,18-ban és az 5,7-ben, hogy „hitben járunk, nem látásban;” „mert a 
láthatók ideig valók, a láthatatlanok pedig örökkévalók”.  

Az elmélkedés azt jelenti, hogy addig játsszuk le újra és újra az elménkben azokat a 
dolgokat, amin gondolkozunk, amíg egy mentális képpé nem alakul bennünk, amíg láthatóvá 
nem válik ez a bensőnkben. Ez az Isten Igéjén való elmélkedés. A Róma 12,2-t mindenki 
ismeri, azt jelenti, hogy addig forgatsz az elmédben valamit, addig gondolkozol azon, míg az 
egy képpé nem válik benned és valósággá nem válik belül. Annyira, hogy amikor becsukod a 
szemed, vagy amikor nyitva van a szemed, akkor is látod és tudod, hogy ez így van, és még 
ha sok év kell, hogy a fizikai szemeddel is meglásd, akkor is tudod, hogy ez valóság azért, 
mert Isten Igéje azt mondta. Pont. Ámen. Ne legyél túl öreg ahhoz, hogy elveszítsd az álma-
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idat meg azokat a látásokat, amelyeket Isten adott neked valaha! Ne mondj le az álmaidról! 
Akkor mondhatni egy emberre, hogy nagyon idős, amikor már nincsenek tervei, nincsenek álmai, 
nincsenek víziói, nincs már előtte semmi, ami felé neki akarna feszülni, hogy azokat elérje, és ez 
magas életkor után már rendben van, hogy az ember betelik az élettel, és akkor a testből kilépve, 
megy haza. Rendben van. De ötven-, hatvanévesen még nem kellene így lennie senkinek sem. Túl 
öreg akkor vagy, mikor az álmaid mondanak le rólad. Ez megfoghatatlan, ugye?  

Nem lehet új életed régi gondolkozásmóddal! A legelső és alapszint mindig az, hogy 
tudod, hogy Isten jó, és azt akarja, hogy neked is jó legyen! Önmagában ez az egyszerű alap-
igazság rengeteg problémától, bajtól, lelki válságtól képes megszabadítani, ha megérted, hogy 
Isten jó, és azt akarja, hogy neked is jó legyen! Mert ha józan paraszti eszed van, akkor 
beláthatod, hogy a szegénység nem jó, hogy a hiány nem jó, a betegség nem jó. Soha nem 
mondtad még azt a gyermekednek, mikor lázas volt, hogy ugye, milyen jó 40 fokos lázzal, 
hidegrázásban lenni? Mégis vannak, akik azt mondják a betegségtünetekre, hogy az Istentől 
jön. Nincs olyan, hogy jó betegség, nincs olyan, hogy jó hiány! Tehát önmagában már az is 
nagyon sokat segít neked, ha ezen elmélkedsz. Minden reménytelen helyzet, amibe belekerül 
az ember, az Isten számára nem reménytelen, az Ő számára nem nehéz. Nincs olyan, hogy 
Isten a mennyben a trónon, úgy megijed valamitől, hogy a térdei összekocognak, és az egész 
menny, és az angyalok úgy néznek, hogy jaj, mi történt vele? Hogy megijedt Isten valamitől, 
hű milyen váratlanul érte Őt ez a dolog, jaj, most mi lesz? Megrendül a menny és teremtett 
világ? Elképzelhetetlen! Ez csak velünk fordul elő, emberekkel, hogy így tekintünk bizonyos 
helyzetekre, de ilyenkor nem Isten szemével nézünk. Minden kötésből ki tudsz törni, ha el 
tudod hinni, hogy Isten akarja, hogy kijöjj abból.  

Egy új kezdet lehet ez a számodra, akár ma is, nem kell holnapig várni, vagy a következő 
évig, mert az új kezdet akkor indul számodra, amikor meglátod magadat Isten szemével, 
amikor úgy nézel magadra, ahogy Ő néz rád. Amikor végre elfelejtjük, amikor végre meg-
változtatjuk a magunkról kialakított képet, hogy én milyen háttérből jövök, hogy én mire 
vagyok képes, mire nem, mennyire jók a kapcsolataim, mennyi pénzem van, milyen hiány-
oságaim, milyen bajaim vannak. Így tudunk magunkra nézni. Ismerve magunkat azt mond-
hatjuk, de hát nekem vannak súlyos korlátaim, és ez igazság, ez így van. Természetesen 
mindannyian bizonyos korlátok között élünk, de Krisztusban vagy! Ha becsukod a szemed és 
ránézel az Igére és arra, ahogyan Ő lát téged, akkor megláthatod azt, hogy Jézus drága vére 
annyira értékes, hogy értem ontotta, ezért én is olyan értékes vagyok, én is olyan értékes 
vagyok! Mit jelentek én, egy kis porszem a világegyetemben, ebben az elmúlt pár ezer évben, 
egy a milliárdnyi ember közül, ki vagyok én? Senki. De, amikor gondolkodsz azon, hogy 
Jézus vére személyesen érted folyt, akkor megérted, hogy Istennek mennyire fontos vagy, és 
nem akarja még azt sem, hogy te rosszul érezd magad, azt meg főleg nem akarja, hogy a sátán 
uralkodjon feletted. Olyan dolgokat is képes vagy bevégezni, amikről soha nem gondoltad 
volna, hogy lehetségesek.  

Ez csak akkor valósul meg az életedben, ha meglátod magad úgy, ahogy Ő lát téged. Jézus 
nagyon jól fogalmaz, azt mondta, hogy nálam nélkül semmit sem tehettek, nálam nélkül 
semmit sem cselekedhettek. Ez az ember önbecsülését, önbizalmát megingathatná, ha csak 
ennyi lenne, mert azt mondanád: egy kis senki vagyok, persze, nem tudok nélküled tenni 
semmit sem! De itt nem ennyiről szólt Jézusnak tanítása, hanem arról, ha énbennem vagytok, 
bármit kérhettek, azokat is cselekedni fogjátok, amiket én cselekedtem, sőt nagyobbakat is 
cselekedtek. Itt fordult a kocka. Nem? Ha te önmagadban vagy – ne értse félre senki –, egy 
nulla, vagy. Ha önmagamban vagyok, nulla vagyok, ha Őbenne vagyok, akkor pedig Isten 
erőforrásai rendelkezésemre állnak. Hogy jön ez valóságba? Gondolkodsz így? Elmélkedsz 
így? El tudod ezt hinni magadról, hogy Isten képes használni téged arra, hogy betegekre tedd 
a kezed, és azok megmeggyógyuljanak? Hogy szólj egy halotthoz, hogy feltámadjon és 
feltámad rajtad keresztül? Olyan nagyon-nagyon fontos, hogy mit látsz a szívedben, és a 
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szíved látása valóságba jön. A szívednek mindig van valami látása, ha tudod, ha nem, ha 
elfogadod, ha nem, ha tisztában vagy vele, ha nem. A szíved, ahogy legutóbbi alkalommal is 
beszéltünk erről, mindig valamilyen irányba működik, de ha te nem tanulod meg Isten Igé-
jével összhangban működtetni, akkor ellened fog dolgozni, mert az az automatizmus az 
emberben, hogy a rosszra használja ezeket a képeket. Beengeded a félelmeket, a negatív 
dolgokat, a kilátástalanságokat, beengeded a büszkeséget, felgerjed benned a kivagyiság, és ez 
ellened kezd dolgozni.  

Ha az elméd nem tágul, az elméd nem változik, ha nem terjeszted ki, akkor te magad vagy 
az, aki korlátozod Istent a magad életében. Nem lehet ezt ráfogni a sátánra, hogy így a sátán, 
meg úgy a sátán, meg így a támadások, meg úgy a bajok, meg így a világ, meg így a kormány, 
meg így a pénztelenség és mindenkire lehet mutogatni, a felelősséget elhárítva magunkról, 
pedig, ha Krisztusban vagy, minden lehetséges neked. Mit mondott Jézus? Minden lehetséges 
annak, aki hisz. Mit jelent a hit? Látni valamit, látni azt, amit Isten lát, látni azt, ami a valóság, 
ami az igazság a Krisztusban. Ez a hit. Ha nem látod, akkor nem lehetséges a számodra, de 
lehetséges a számodra, ha meglátod. A 2Korintus 5,17, mindenki ismeri ezt az igeverset, aki a 
mi köreinkbe jár hosszú idő óta. Így hangzik az Ige: 

2Korintus 5,17. 
17. Azért ha valaki Krisztusban van, új teremtés az; a régiek elmúltak, ímé, újjá lett 

minden. 
Tegnap este, valamikor, későn, megnéztem ezt az „íme” szót a görögben. Ez a szó mit jelent 

itt? Ha jól számoltam, több mint kétszáznégy alkalommal fordul elő az Újszövetségben. Azt 
jelenti, hogy lám, lásd, vedd észre, nézd csak. „Ha valaki Krisztusban van, új teremtés az; a régiek 
elmúltak,” lásd meg, vedd észre. Figyelj: „újjá lett minden”. Tehát lásd meg, hogy amikor 
újjászülettél, akkor újjá lett minden. Újjá lett minden! Ha ezt látod, tudsz ennek hinni, akkor 
elkezded kutatni, keresni, hogy mi ez az új dolog. Ha nem látod meg, akkor meg ugyanúgy 
fogsz továbbra is élni, hogy a fizikai szemeid fognak hatást gyakorolni rád és az öt 
érzékszerved. A szemed, a füled, az orrod, a szád, a tapintásod lesz az, ami irányít. De az 
Ószövetségben is és az Újszövetségben is ott van, hogy az igaz ember hitből él, hit által él. 
Tehát mennyei látás által él, látja a hit szemével azt, amit Isten mondott.  

Egyik kedvenc történetem, ami nagyon jól szemlélteti ezt, amikor a zsidók a negyvenéves 
vándorlás után végre beléptek Kánaán földjére, arra a földre, amit Isten nekik adott, és az volt 
a feladatuk, hogy vegyék birtokba. Isten odaadta nekik, de nem úgy volt, hogy automatikusan 
zsebre teszek mindent, hanem bizony harcolni kellett.  

Az első feladat nem is kicsi, mégpedig Jerikó hatalmas falainak bevétele. Fizikai szemmel 
is akkora falak ezek, olyan nagyok köröskörül és olyan szélesek, hogy nincs az a létra, ami 
fölér odáig, ezért lehetetlen, hogy átmásszanak rajta. Akkor még nem volt bomba, hogy most 
akkor lebombázzuk a falakat. Hogyan fogják ezt bevenni? Ha olvasod Józsué könyvét, akkor 
láthatod, hogy Isten azt mondta neki, mint amit mondott Mózesnek is a Kánaán földjével 
kapcsolatban, hogy lásd meg: Íme, a kezedbe adtam Jerikót, most ezért menj és tedd ezt és 
ezt! Az első szava itt Istennek Józsué felé, a vezető felé, hogy lásd meg! Mit lássak ezen? 
Olyan szélesek a várfalak, hogy a harci szekerek versenyezhetnek rajta, egymás mellett elférnek a 
tetején. Mit lássak ezen, hogy nekem adtad? Azt mondta, hogy lásd meg! Mivel kellett neki 
meglátnia valamit, a fizikai szemeivel? Dehogy! A hit szemeivel! A bensőjének a szemeivel!  

Ha valaha is felül akarsz kerekedni a korlátaidon, akkor szabadulnod kell a korlátolt 
gondolkozásmódtól. Ha valaha is szeretnéd azt, hogy túllendülj a nehézségeiden, akkor 
szabadulnod kell azoktól a gondolatoktól, amelyek téged egy kalitkába, egy dobozba zárnak be. 
Egyszerűen meg kell tőlük szabadulnod! El kell kezdened így gondolkozni, hogy igen, 
lehetséges! Ez egy mentalitás, ez egy hozzáállás, hogy igen, lehetséges. Semmi esélyt nem 
látok rá a fizikai síkon, semmi erőt nem érzek magamban, hogy ezt meg tudjam csinálni, de 
akkor is belülről képes vagyok kijelenteni, hogy igen lehetséges! Igen, lehetséges, hogy 
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fölkeljek a tolókocsiból, igen, lehetséges, hogy kijöjjek az anyagi rabságból, lehetséges az, 
hogy helyreálljanak a kapcsolataim, igen, lehetséges, hogy a szolgálatom új lendületet ve-
gyen! Igen, lehetséges! Minden, amiben benne vagy, lehetséges!  

Amire te azt mondod, vagy a környezeted azt mondja, hogy ennek már vége, Isten azt 
mondja, hogy lehetséges! Mikor? Ha te hajlandó vagy másképpen gondolkozni a dologról és 
azt mondani, hogy látom, hogy Isten képes ezt megtenni. Nem tudom, hogyan, nem tudom, 
hogy miként, de egyszerűen hiszem! 

 Cselekedj úgy, mint ahogy a 2Korinthus 5,17-ben van, és beszélj úgy, ahogy ott van, hogy 
te egy új ember vagy! Ő fel akar emelni téged és akarja, hogy helyre legyen állítva mindaz, 
amit a sátán ellopott az életedben. Ellopta a békességedet, ellopta a pénzedet, ellopta a 
kapcsolataidat, ellopta a gyermekeidet, ellopta a munkahelyedet, és egy csomó mindentől 
megfosztott, ellopta az idődet, de Isten azt akarja, hogy helyre legyél állítva! Ne hidd azt el, 
hogy a múltad képes téged korlátozni! Ne hidd azt el, hogy a környezeted, a pénzed vagy akár 
a sátán korlátozhat téged! Aki és ami korlátoz téged, az egyedül csak a te saját gondolkozás-
módod! Ha a gondolkozásmódod összhangba kerül Isten beszédével, akkor semmi nem kor-
látoz téged, mert Isten tud akkor rajtad keresztül munkálkodni! Ámen?  

Megfogható ez, vagy nehezen emészthető? Ez nem egy mentális tréning, ahol fizetned kell 
azért, hogy motiváljanak dolgokra, meg pozitívan gondolkodj, azok mind, mind hamisít-
ványok. Az eredetinek a hamisítványai. Szabadulj meg az ó tömlőidtől és tölts újakat! Jönnek 
az új gondolatok, jönnek a kijelentések, jönnek itt hétről hétre, ahogy István is prédikál és 
ahogy hallod itt a tanításokat, új megértés, és új megértés, és jönnek beléd a jó dolgok. De ha 
a szíved egy ó tömlő, meg van repedezve és kifolyik belőle minden, mert nem vagy képes 
befogadni a gondolkozásmódod miatt, akkor nem lesz számodra az gyümölcsöző és hatékony.  

Újítsd meg a gondokozásmódodat, újítsd meg a mentalitásodat, hogy Isten képes olyan 
dolgokat cselekedni az életedben, amelyek több mint elegendők, amelyek túlmutatnak az 
eddig megtapasztaltakon. Ő képes rá és akarja! Ez nem kérdés, hogy akarja-e! Ő képes rá és 
akarja! Kell, hogy legyen ebben a gyülekezetben sok ember, aki így gondolkozik, és nem a 
múlton siránkozik és a tegnap sebeit nyalogatja magában, meg a másikon. Érted, ugye? Le 
kell ezeket a koloncokat dobni magáról az embernek, hogy elengedje azt, ami tegnap történt 
és nézzen előre, mert holnap egy új nap van. Holnap egy új nap lesz! Ámen!  

Az Efézus 1,17-re lapozzatok. Újra egy olyan igevers, amit milliószor hallottál ebben a 
gyülekezetben, de most megint egy kicsit mélyebbre ásunk benne. Nagyon szemléletes az, 
ahogy Pál apostol Isten Szelleme által ihletve imádkozik az efézusi gyülekezetben lévőkért. 
Azt hiszem, hogy ennél jobb mintát, példát nem nagyon lehet látni, hogyan kell ezt tenni a 
vezetőknek, illetve a gyülekezeti tagoknak is saját magukért, a gyülekezetükért, család-
tagjaikért, mint ahogy Pál imádkozott.  

Uram, áldd meg őt! Adjál neki jó munkahelyet, hogy jó sok pénzt tudjon keresni! Uram, 
áldd meg őt! Legyen az ő élete tele gyógyulással meg mindenféle olyan földi javakkal, amiket 
egyébként az ember úgy szokott keresni meg kérni. Ezt imádkozta Pál? Egész másra helyezte 
a hangsúlyt. Egész másra fókuszált. Olyannyira, hogy azokat a dolgokat, amiket a fizikai 
érzékszerveinkkel megfoghatunk vagy elérhetünk, nem is érintette. Nem foglalkozott vele, 
hanem megragadta a lényeget. Mert ha megragadod a lényeget, akkor abból jön majd a fizikai 
szükségeidnek a betöltése is. Jézus ugyanezt tette, ugyanígy csinálta. Azt mondta, hogy 
keressétek először Istennek országát és minden megadatik nektek. Ismered az Igét? Hát lehet 
rajta elmélkedni akkor.  

Efézus 1,17–18. 
17. Hogy a mi Urunk Jézus Krisztusnak Istene, a dicsőségnek Atyja adjon néktek 

bölcsességnek és kijelentésnek szellemét az Ő megismerésében; 
Ó, Uram, adj a gyermekemnek jó előremenetelt az iskolában és jó jegyeket kapjon! Nem 

mondom, hogy ez egy rossz imádság, hogy nem veheted ezt a szádra. De itt az Igében az áll, 
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úgy látom egyébként az életben is sokkal fontosabb, hogy mi, a gyermekeink és mindenki, 
akivel csak kapcsolatba vagyunk, az Úrral való közösséget tudjuk minél mélyebben megélni. 
Mert ha ez megvan, akkor minden meglesz. Minden egyéb más meglesz.  

18. És világosítsa meg szívetek szemeit, hogy tudhassátok, mi az Ő elhívásának 
reménysége, mi az Ő öröksége dicsőségének gazdagsága a szentekben, 

Világosítsa meg a szívetek szemeit. Tehát azt imádkozza Pál apostol a gyülekezetért, hogy 
Isten világosítsa meg a szíved szemeit. Látod az összefüggést a mai üzenettel kapcsolatban, 
hogy a szívednek vannak szemei, amivel látsz? Ez a hited szeme. Azt imádkozza, hogy Isten 
ezt világosítsa meg, hogy ez ne legyen sötét. Mert amikor a szíveddel látsz, akkor van hited. 
Amikor a szíveddel meg tudsz ragadni dolgokat, amikor a szívedben meglátod azt, amit Isten 
mond neked, akkor új távlatok nyílnak előtted és egy új perspektíva van előtted.  

Figyelj, itt a világosítsa szó helyén a görögben a photizo szó szerepel, amely szóból 
eredeztethető az a szó, hogy fotó. Mindenki tudja, hogy mi az a fotó. A fiatal generáció csak a 
tableten, meg a telefonon tudja, hogy mi az a fotó, de a régebbiek tudják, hogy a fotó egy 
papírlapra nyomtatott kép. Így van? Figyelj!  

Világosítsa meg szívetek szemeit. Igazából nem szív szerepel, hanem a dianoia szó, ami 
gondolkozásmódot jelent a szívben. Egy fotó [kép] által lásd meg a gondolkodásmódodat a 
szívedben úgy, ahogy azt Isten mutatja neked. Úgyis mondhatjuk, hogy azért imádkozom, 
hogy a szíved szemeivel le tud fényképezni, fotózni azt a képet, amit Isten lát, és ekképpen 
megismerd az elhívásodnak a reménységét.  

Egy kis magyarázat még hozzá. Tehát Istennek van egy képe rólad. Szerintem nagyon sok 
van, sőt videó is. Sok gigabyte-nyi videója van rólad, amit elképzelt a te jó jövőddel kap-
csolatban. A Jeremiásban olvasod, hogy jót tervezek felőled, jó jövőt adok neked. Ez egy jó 
kép, nem? Isten terve, gondolkozásmódja rólad az, hogy jól fejezed be a pályafutásodat az 
életben, és jól mennek a dolgaid. Egy jó kép rólad!  

Azt mondja itt az Ige, azért imádkozik Pál apostol, hogy te lásd meg azt a képet, amit Isten 
festett rólad. Vannak ezek a régi, középkori festmények a királyokról, meg grófokról, amik 
megörökítik az utókornak azt, hogy ők hogy néztek ki. Akkor még nem voltak fotók. Isten is 
festett rólad egy képet, sőt sok képet festett rólad. Hogy te boldog vagy, hogy te egészséges 
vagy, hogy te túláradó békességben vagy, hogy te gazdag vagy, hogy neked jól mennek a 
dolgaid.  

 A gazdagság alatt ne a multimilliárdos életvitelt értsd, hanem az igei gazdagságot, hogy 
több van neked, mint elegendő. Ez a képe Istennek rólad, úgy is mondhatni, hogy Istennek ez 
a hite rólad, ez a hite van benned. Istennek hite van benned. Pál apostol azért imádkozik, hogy 
te is lásd meg azt a képet, amit Isten festett rólad. Lásd meg azt, hogy Ő hogyan lát téged! 
Amikor meglátod, hogy Ő hogyan lát téged és ezt így lefotózod, megragadod és a szemed 
előtt tudod ezt tartani és elhiszed, hogy igen, ez az igazság, akkor tudsz benne hinni.  

Lásd meg azt, hogy Ő hogyan lát téged! Ő téged Krisztusban hogyan lát, egy szerencsétlen 
nyomorultnak? Gazdagnak és gyógyultnak lát téged és békességgel teljesnek! Olyannak, 
akiben Krisztus értelme van. Mi nem feltétlenül így látjuk magunkat és a fejünkhöz kapunk, 
hogy ó, de bolond voltam már megint! Voltál már így? Mi néha így látjuk magunkat, de 
Istennek nem ez a képe rólunk. Hanem az a képe rólunk, rólam, az a képe rólad, hogy benned 
az Ő értelme van, az Ő értelmessége, az Ő bölcsessége. Minden ott van benned! Mert az 
újjászületés által minden újjá lett, ezt lásd meg.  

Amikor kialakul ez a kép benned, akkor tudsz benne hinni és így erőteljessé válik a hited. 
Halleluja! Isten úgy akarja a szívedre nyomtatni az Ő látását rólad, ahogy a fotópapíron ott 
van egy kép. Az a fotópapír, ha ápolva, gondozva van, jól van tárolva, megfelelő körül-
mények között van, akkor nem is fakul meg. De ha nem vigyázol rá, ha kiteszed az esőnek, a 
fénynek, hőmérsékletingadozásnak, akkor előbb utóbb az a kép elfakul, akár tönkre is mehet.  
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Vannak így sokan, hogy megláttak valamit Istentől, egy képet, de nem vigyáztak rá. 
Elengedték azt a látást magukról, elengedték azt a képet, amit Isten beléjük helyezett. Amikor 
azt mondta neked 25 évvel ezelőtt, hogy elhívtalak téged szolgálatra. Ó, tényleg, engem? 
Sokan úgy voltak vele, hogy nem látták ennek a beteljesülését, elengedték ezt a képet és már 
egész más úton járnak. Pedig a kép, ha ragaszkodsz ahhoz, amit Isten adott, akkor az be-
teljesedik! Ha elengeded, Isten nincs kötelezve arra, hogy mindenképpen azt valóságba hozza 
az életedben. Isten nincs kötelezve arra, hogy mindenféleképpen a te fizikai tested meggyó-
gyuljon. Ő az Ő részét már megtette, ez már rajtad áll. Csak rajtad múlik. Az, hogy betelje-
sednek-e az Ő ígéretei, ez nem rajta múlik. Ő Isten, Ő nem változtatja meg a szavát. Odaadott 
mindent! Mi kell még? Rajtad áll!  

A gondolataid. El tudod ezt fogadni, hogy azok az idők, amiket elvesztegettél, elrontottál, 
amik hiábavaló dolgok voltak, a szavak, a cselekedetek, az évek, azt Isten képes újra előhozni 
és újra visszaadni neked akár duplán? Képes rá és akarja! Nem tudod, hogy hogyan, de Ő 
akarja. Azt hiszem, ez mindannyiunknak nagyon nagy reménység.  

Melyikünk mondhatja el azt, hogy soha semmi hibát nem követett el, hogy mindent úgy 
csinált, ahogy azt csinálnia kellett? Ha visszamehetnél az időben, lennének dolgok, amelyeket 
másképpen mondanál vagy tennél? Úgy hiszem, hogy nagyon sokan igen. Vannak dolgok, 
amik úgy jók, ahogy vannak, de sok mindent az ember megváltoztatna, ha visszamehetne, 
másképpen csinálná. Te nem tudod ezt megtenni! Minden lehetséges annak, aki hisz. Isten 
képes ezt megtenni! 

 Ez egy olyan reményteljes dolog, olyan gyönyörűséges dolog! Mindegy, hogy mi volt, 
előre megyünk, nem hátra. Nem politikai szlogen ez. Úgy láss, mint Isten és azt lásd, amit 
Isten lát! Az a helyzet, hogy Isten képes túllátni azokon a körülményeken, amelyekben éppen 
most, ma vagy. Te azt látod, hogy most hol tartasz, hova jutottál el, meddig jutottál el, de Ő 
látja a nagyobb képet, látja a teljesebb képet. 

 Sokszor az emberek csak arra összpontosítanak, hogy ami éppen aktuálisan, akkor ott van 
velük és bennük, de Isten látja a távlati képet. Tudod, amikor a gyülekezetünkben voltak 
problémák, nehézségek, különféle olyan dolgok, amelyekre olyan nagyon büszkék nem 
lehettünk, én tudtam azt, hogy Istennek van egy távlati képe is. Ha arra összpontosítunk, ami 
éppen most van, akkor eltévesztjük a célt. A hosszú távú terveket kell meglátni és majd 
minden a helyére kerül, még ha el is rontottuk, ha hibáztunk is, de ha jól is csináltuk, akkor is 
a távlati képet kell látni, mert Isten látja azt, ahova el fogunk majd jutni. Veled kapcsolatban 
is és a személyes életedben is vannak dolgok, amiket lehet, hogy nem értesz most, hogy mi 
miért történik úgy. Nem mondom azt, hogy minden Isten akarata szerint történik az életedben, de 
higgyél abban, hogy Isten túl tud téged vezetni ezeken a helyzeteken, nehézségeken, akár a 
hibáidon is és el tud oda vezetni, ahhoz a teljességhez, amit Ő lát rólad. Csak legyen ebben hited! 

 Bűnbeeséskor nem kellett Istennek elkeserednie, mert Ő már akkor látta azt, amit még 
senki nem látott, hogy jön Jézus és mindent helyreállít. Mivel az Ő képére lettünk teremtve, 
az Ő hasonlatosságára, tehát ha Ő azt tanítja nekünk, hogy mi így működjünk, akkor ebből az 
következik, hogy Ő így működik.  Neki is van egy működési elve, ez az Ő természete. Ahogy 
megteremtette a Földet, a világot, az egész Univerzumot, elképzelte és kimondta a szájával. A 
hitének nyomatékot adott.  

Amikor az ember bűnbe esett, akkor Isten nem esett kétségbe, hanem már látta a képet, ami 
majd meg fog történni és már látott téged. Már akkor látott téged, már akkor látta azt, hogy te 
itt leszel, ezt most hallgatni fogod és hogy te az Ő gyermeke leszel. Ahhoz, hogy Jézus is 
eljöjjön, ez nem automatikusan történt egyik pillanatról a másikra. Kellett idő hozzá, kellettek 
próféciák, kellett kitartás, kellett önfeláldozás Isten részéről. Kellett neki a kitartása, Ádám 
után még négyezer év telt el Jézusig. Sok-sok alkalommal az embereknek prófécia által meg-
jelentette azt, hogy mi fog történni. Meg kellett várnia az idő teljességét, és amikor odaért, föl 
kellett áldoznia Önmagát, hogy beteljesedjen az a kép, amiért azt mondta, hogy nekem ez az 
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ember kell, nem engedem el magamtól! Ha elbukott is, én szeretem őt és magamhoz ölelem. 
Olyan állapotban hozom magamhoz, hogy közelebb lesz hozzám, mint Ádám volt. Az én 
igazságomat, az én megigazultságomat adom oda neki. Az én tökéletességemet adom oda neki.  

Jézus Krisztusban ez beteljesedett! Mindez a miénk. Új teremtések vagyunk. Látod ezt? 
Látni kell! Az embernek az öntudata, a békessége, a hétköznapjai, minden megváltozik. A 
hangulatod megváltozik. Minden megváltozik, amikor látod, hogy Isten hogyan lát téged. 
Látta a szívedet, látta már akkor a benned lévő lehetőségeket. Túl kell nézned a mindennapi 
próbáidon és nehézségeiden, és látnod kell a győzelmedet Krisztusban. Meg kell látnod a 
láthatatlant! Most lapozzunk a 2Korinthus 4,17–18-ra, ahol olvassuk azt, amit Pál apostol 
mond, hasonlókat megélve, mint mi.  

2Korinthus 4,17–18.  
17. Mert a mi pillanatnyi könnyű megpróbáltatásunk igen nagy örök dicsőséget szerez 

nékünk;  
Sokszor az emberek ezt nem látják, mert csak arra összpontosítanak, csak arra figyelnek, 

ami éppen akkor, ott körbeveszi őket. Testvéreim, az Ige mondja, nem én, hogy ha csak ebben 
a világban reménykedünk, ha csak abban, amit itt el tudunk érni, minden embernél nyomo-
rultabbak vagyunk! Mert a mi pillanatnyi könnyű megpróbáltatásunk igen nagy örök dicső-
séget szerez nékünk. 

18.  Mivelhogy nem a láthatókra tekintünk, hanem a láthatatlanokra; mert a láthatók 
ideig valók, a láthatatlanok pedig örökkévalók. 

A láthatatlanok örökkévalók. Ha csak azt látod, ami már létezik a fizikai szinten, akkor egy 
alacsonyabb szintű életet élsz annál, amit élhetnél a Krisztusban. Isten természete benned van! 
Lásd a láthatatlant, de ez még nem minden, mert meglátni ezt a képet az egy dolog. Isten is 
meglátta a képet saját teremtéséről, meglátta az emberről, de utána azt valóságba kellett hoz-
nia. Az 1Mózes 1,26–27-ben ismét olyan Igéket olvasok, amelyek nagyon sokszor elhang-
oztak már nem csak itt, hanem a világ minden gyülekezetében.  

1Mózes 1,26–27. 
26. És monda Isten: Teremtsünk embert a mi képünkre és hasonlatosságunkra; és 

uralkodjék a tenger halain, az ég madarain, a barmokon, mind az egész földön és a 
földön csúszómászó mindenféle állatokon. 

27. Teremté tehát az Isten az embert az Ő képére, Isten képére teremté őt: férfiúvá és 
asszonnyá teremté őket. 

Az Ő képére teremté őt, ez azt jelenti, hogy saját magából csinált még egy példányt. A 
teremtmény természetesen nem egyenértékű a teremtettel. Tehát a fazekas bármilyen edényt, 
tálat elkészít az agyagból, abból az agyagból nem lesz egyenértékű a fazekassal.  

De mégis a saját képére teremtette Isten az embert! Gondolkodjunk ezen! Ha a saját képére 
lettünk teremtve, akkor mi ugyanúgy működünk, mint Ő. Isten olyan, mint mi! Mi olyanok 
vagyunk, mint Ő! Hű! Nem fér bele a fejünkbe, hogy hogyan. Elmélkedj ezen! Gondolkodj 
ezen! Keresd, kutasd az Igében, hogy hogyan van ez. Amikor meglátod ezt a képet, meglátod, 
hogy milyen naggyá lettél teremtve ‒ ezt értsd jól ‒, akkor megérted azt, amit a Zsoltárok 8,4. 
vers írója ír, hogy micsoda az ember, hogy megemlékezel róla. Kevéssel tetted őt kisebbé az 
Istennél! Kevéssel tetted őt kisebbé!  

Az angyalok azt mondják, hogy az ember micsoda teremtmény, olyan, mint Isten. Az 
angyaloknak leesik az álla, mert ők sem olyanok, mint mi. Hol van ez? Látod ezt? Nem látod? 
Ha az alapján keresed és kutatod ezt, amit a fizikai szemeiddel látsz, meg érzékelsz, akkor 
soha nem fogod meglátni. Soha nem fogod megtapasztalni! Ez elérhetetlen a számodra, ahogy 
a Korinthusi levél írja, az érzéki ember számára megfoghatatlanok Isten dolgai. Megfog-
hatatlan, elérhetetlen, kikutathatatlan. Az érzékek számára ez felfoghatatlan! Ez nem a fizikai 
síkon megérthető dolog, ez szellemi dolog! Ezt úgy látod meg, ha becsukod a szemed! 
Természetesen nem kell mindig becsuknod a szemed, és lehet nyitott szemmel is hitben járni. 
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Értsétek jól, nem akarom nagyon demagóggá tenni ezt a dolgot, hogy csak csukott szemmel 
járhatunk hitben, nem erről van szó. De az egyik legbefolyásolóbb érzékszerved a szemed. 
Befolyásol téged, a testedre hatást gyakorol az, amit látsz. Ha látsz a tévében egy olyan 
műsort, ahol vacognak és fáznak az emberek az Antarktiszon, akkor elkezdesz fázni, ha 
igazán beleéled magad. Ha látsz egy ijesztő jelenetet, akkor te is megijedsz. Ha látsz egy 
videót, ahol az ember elesik és reccsen, roppan a könyöke vagy a térde, akkor te is össze-
rezdülsz, mintha veled történt volna. Veled történt meg ténylegesen? Dehogyis, csak egy kép 
a tévében. Mégis hatást gyakorol a testedre! Összerezdülsz, és a gyomrod is összeszorul. Jó 
értelemben is így van ez. Amikor látsz egy romantikus filmet és happy end van a végén, akkor 
neked is csorognak a könnyeid. Miért, veled történt? Nem! De mégis a testedre hatást 
gyakorol. Ezért nagyon veszélyes is, mert amikor nézel valamit és az nem egyezik meg Isten 
Igéjével, akkor rossz irányban fog rád hatást gyakorolni. Ezért nagyon oda kell figyelni arra, 
hogy mit nézünk. De ez egy másik téma! 

Térjünk vissza az 1Mózesre, hogy mondá Isten, teremtsünk embert a mi képünkre. A mi 
képünkre azt is jelenti az eredeti héberben, hogy előre elképzelt minket. Elképzelt minket 
előre, az elképzelt dolgot kimondta a szájával és az megtörtént. Terve volt, elképzelte, előre 
kigondolta és véghez vitte. Tehát nem csak egy légből kapott ötlet volt, hogy teremtsünk em-
bert, mert nincs más dolgom. Most van egy kis szabadidőm, teremtsünk egy világegyetemet. 
Előre elképzelte! Nem tudom, hogy ez Istennél mennyi idő volt, meddig tartott ez neki. Főleg, 
hogy a szellemi birodalomban, abban a szférában, ahol Ő létezik, nincs idő. A Biblia próbálja 
nekünk ezt kézzelfoghatóvá tenni, de így is megfoghatatlan, hogy nála egy nap ezer év és ezer 
év egy nap. Tehát nála az idő megfoghatatlan dolog. Mi vagyunk időkorlátok között. Szóval 
Ő eltervezte, kigondolta, véghez vitte és nem a legmegfelelőbb a szó, hogy klónozta magát, 
de ne értsétek szó szerint, mert nem erről van szó. A saját képére teremtett minket, reprodu-
kálta magát, azaz mi is olyanok vagyunk, mint Ő.  

Ha mi olyanok vagyunk, mint Ő, akkor mi ugyanúgy működünk, mint Ő. El tudunk 
képzelni dolgokat, hitet tudunk bele fektetni, a hitünket fel tudjuk szabadítani. A hittel 
kimondott szavainkkal valóságba tudjuk hozni mindazt, amit elképzeltünk. Ha emlékszel, a 
két héttel ezelőtti tanításban arról volt szó, hogy a jó ember az ő szívének jó kincseiből hozza 
elő a jókat. A gonosz ember az ő gonosz szívéből hozza elő a gonoszokat. A szív és a képzelet 
összefüggéséről is beszéltünk, hogy amin képzelődsz, amit beengedsz magadba, amivel 
időt töltesz, azokat megtermed, azok jönnek valóságba. Ezért van az, hogy nagyon sok 
esetben megtörténnek olyan dolgok, amikkel sok időt töltöttél az elmédben, azokat 
forgattad benne. Ádám képes volt megérteni Isten dolgait. A teremtés után ő képes volt 
arra, hogy úgy működjön, mint Isten.  

Van egy igeszakasz, amin mostanáig még nem gondolkoztam, hogy miért így történt. Ott 
van az a rész, hogy a teremtés után Ádám minden állatnak nevet adott. Lapozzunk az 1Mózes 
2-re. Amikor a tiltott fáról kezdett el Isten beszélni, utána a 18-as versben azt mondja: 

1Mózes 2,18‒19. 
18. És monda az Úr Isten: Nem jó az embernek egyedül lenni; szerzek néki segítő 

társat, hozzá illőt.  
19. És formált az Úr Isten a földből mindenféle mezei vadat, és mindenféle égi 

madarat, és elvitte az emberhez, hogy lássa, minek nevezze azokat; mert amely nevet 
adott az ember az élő állatnak, az annak neve.  

Azon gondolkoztam, hogy Isten a teremtésnél ezeket a dolgokat magára vállalta. Amikor 
megteremtette a földet, adott neki nevet, hogy te vagy a föld. Amikor megteremtette az eget, azt 
mondta, te vagy az ég. Te vagy a csillag. Te vagy a maghozó fű. Te vagy a madár. Te vagy az 
állat. Te vagy a csúszómászó. Miért nem nevezte meg Isten az állatokat? Gondolkoztam ezen, 
elmélkedtem rajta. Nem mondom, hogy ez az isteni kijelentés, kinyilatkoztatás, de úgy gondolom, 
hogy adott egy lehetőséget Isten Ádámnak arra, hogy gyakorlatba ültesse mindazt, amit meg-
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teremtett benne. Ádámnak is megvolt a kreatív képessége, hogy nem úgy, mint ahogy Isten 
teremtett állatokat, de nevet adjon az állatoknak. Nem egy-két-három állatról van szó. Ha el 
kellene neked nevezned öt növényt, vagy mondjuk tízet vagy tizenötöt, még menne, na de 
kétszázezer rovarfajt? Képes lennél megnevezni őket? Kifogynál már húsz után. Én biztos. 
Tehát volt egy kis lehetősége Ádámnak, hogy gyakoroljon. Gyakorlatilag ezzel elkezdte mű-
ködtetni azt, amit Isten beleteremtett. Ez a képesség elveszett a bűnbeeséssel? Ez a kreativitás, 
ez a fajta isteni többlet elveszett? Valamennyire igen, de nem egészen. Vagyis úgy tűnik, hogy 
ezt követően az ember ezt a képzelőerőt, amivel el tud érni szinte bármit, ugyanúgy használta, 
csak a bűnbeesés miatt, az ellenszegülés miatt ezt elkezdte rossz dolgokra használni. Eljutunk az 
1Mózes 11-ben az 5‒6. versekre, amikor az emberek már elszaporodtak a földön. 

1Mózes 11,5‒6. 
5. Az Úr pedig leszálla, hogy lássa a várost és a tornyot, melyet építenek vala az 

emberek fiai.  
Itt a Bábel tornyáról van szó. Mert mit gondolt az ember? Nincsen szükségem nekem 

Istenre, olyan nagy házat, várat építek, hogy az egeken felül fog érni. 
6.  És monda az Úr: Ímé, e nép egy, s az egésznek egy a nyelve, és munkájának ez a 

kezdete; és bizony semmi sem gátolja, hogy véghez ne vigyenek mindent, amit 
elgondolnak magukban.  

Semmi nem gátolja meg az embert, hogy véghez ne vigye mindazt, amit elképzel az 
elméjében. Amit elgondol magában. Látod itt, hogy a hiábavaló, istenellenes képzelődés egy 
rossz dolog. Ez az akkori emberiségben olyan problémákat vetett fel, amely akadályozta 
volna azt a látást, amely Istenben volt a megváltással kapcsolatban. Azaz akadályozta volna 
Jézus eljövetelét, ezért Istennek közbe kellett lépnie, össze kellett zavarnia az emberek 
nyelvét, hogy ne legyenek egységben, hogy ne tudják a rosszat véghez vinni korlátok nélkül. 
Nem túl sok ilyet lehet látni az Ószövetségben, hogy Isten ténylegesen, fizikálisan közbelép, 
valamit csinál, mert azt a látást, ami benne van, a megváltást, azt nem engedte Ő el. Neki joga 
és lehetősége van ehhez. Az Isten szerinti képzelet magának Istennek a tulajdonsága.  

Amikor elkezdünk képzelődni, úgy gondolkozni, olyan dolgokat elképzelni, amelyek az Ő 
szíve szerint valók, akkor mindaz, amit szeretnénk, mindaz, amire vágyunk, mindazok a jó 
dolgok, amiket Isten odaadott nekünk, elkezdenek megnyilvánulni, valóságba jönnek az 
életünkben. Nem olyan bonyolult dolog ez, de mégis már ennél az alapdolognál sokszor 
elrontjuk. Mert azt hisszük, hogy „kérem, kérem, kérem, vagy könyörgök, könyörgök, kö-
nyörgök, hallgass meg, hallgass meg, hallgass meg, add meg, add meg, add meg, adjál, adjál, 
adjál” kezdetű és végződésű imáinkkal megtettük a mi részünket. Milyen jó, hogy Isten 
irgalma és kegyelme sokkal nagyobb, mint amit mi megérdemelnénk. Ennek ellenére is sok 
minden valóságba jött már az életünkben, de Ő azt mondja, hogy működj úgy, ahogy én 
működök! Működj úgy, ahogy én teremtettelek téged!  

Képzeld el, hogy ez mind lehetséges! A sátán ezt kiforgatja és meg akarja ragadni a 
képzeletedet, hogy a saját céljait érje el. Gondolj a pedofíliára, a papok nemi erőszakára, 
háborúkra, a kevélységre, a büszkeségre, az egész LMBTQ mizériára, ami körbevesz minket. 
Honnan erednek ezek? Nem egy képzeletből? Nem a képzelődésből? Ugyanakkor gondolj 
bele a jó dolgokba, hogy az a technikai fejlődés, amit látunk a fizikai szemünkkel. Amit lát-
tunk az 1800-as évek végén az ipari forradalomban, a mostani okostelefon és digitális korszak 
vívmányai. Ez mind hogyan jött elő? Valaki elkezdett ezen agyalni, elkezdett ezen gon-
dolkozni, elképzelte és erőfeszítést tett azért, hogy ezeket létrehozza. Ezek nem rossz dolgok 
önmagukban, lehet ezt jóra használni, de lehet rosszra is használni. Ha hiszed, ha nem, ha 
tudod, ha nem, ha akarod, ha nem, ez benned működik. De ha nem vagy tudatos, hogy tuda-
tosan működtesd Isten Igéjével összhangban, akkor tudattalanul ellened fog dolgozni. Mert a 
képzelőerőd mindig jelen van. Mert így lettél teremtve! Mindig képzelődsz valamin, mindig 
gondolkozol valamin, mindig forgatsz valamit magadban.  
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Vannak, akiknek fantáziadúsabb a képzelőerejük és vannak, akiknek kicsit szegényesebb. 
De dolgozni kell azon, hogy azok a képek, amiket Isten festett rólunk, azok bennünk 
valóságba jöjjenek. A sátán nyomulós, erőszakos, manipulatív, hamis. Nem úgy adják el ne-
ked a dohányterméket, meg az alkoholos terméket, hogy azt mutatják, azt a képet festik eléd, 
hogy lásd, milyen mértékben roncsolódik, és korcsosodik a tüdőd meg a gégéd. Nem a rákos 
daganatokat rakják a reklám elejére, hanem egy olyan hamis képet, hogy egy életérzést 
párosítanak mellé. Mint régen a Marlboro reklám, a macsó amerikai cowboy a kalapjában. Ezt 
társítják a cigarettához. Amikor az alkoholt, a sört, meg más szeszesitalokat reklámoznak, 
akkor megint párosítanak hozzá valami kellemes dolgot. Nem pedig azt a képet párosítják 
mellé, hogy hány család ment tönkre az alkohol túlzott fogyasztása miatt. Nem azt a képet 
rakják oda a reklámba, hogy az asszonynak be van dagadva az álla és lila a szeme, mert a férj 
részegen megverte. Miért nem ezt a képet rakják oda? Mert hamis, azért! Mert buli és könnye-
dek vagyunk! Figyelj, lehet, hogy ezen megbotránkozol, de én nem vagyok az alkohol-
fogyasztás ellen. Én a mértéktelenség ellen vagyok! Pál apostol volt olyan bátor ‒ az Igében is 
benne van ‒, hogy Timótheusnak javasolta, hogy éljen egy kis borral. De azt mondta, hogy ne 
részegedjél le, hanem teljesedjél be a Szent Szellemmel. A Szent Szellemmel legyél teljes! A 
világ is próbálja magyarázni és berakni egy piros masniba ezt az egész dolgot, hogy nem 
olyan nagy probléma ez. De ez nagy probléma sokaknál, mert nem látják azt, hogy képesek 
lennének megfékezni magukat. A dohányosok nem látják időnként, hogy ők képesek leszokni. Az 
alkoholista nem látja azt, hogy ő képes megszabadulni ettől. Úgy gondol magára és úgy beszél 
magáról, hogy én alkoholista vagyok, nem tudok mit csinálni. Függő vagyok. A drogosok 
hasonlóképpen. Pedig képes vagy rá Krisztusban! Lásd meg magad így ebben az állapotban! De 
lásd meg azt is, hogy helyreállnak a kapcsolataid, lásd azt, amit Isten tervezett a számodra!  

Vannak ebben olyan dolgok, olyan látások, olyan elképzelések, amelyek általánosak, 
mindenkire egyformán igazak. Ugyanakkor mindannyian külön-külön személyiségek vagyunk, 
Istennek van külön-külön személyes elhívása is veled és velem kapcsolatban, amely látás csak az 
enyém vagy csak a tiéd. Hiába mondod, hogy Isten mit adott neked, mert az nem lesz soha az 
enyém. Ami az enyém, az nem lesz soha a tied. Tehát ezt is jó, ha az ember észben tartja.  

Most akartam beszélni a fogantatásról. Mert ez úgy működik benned, ennek a képnek a 
megfoganása, mint ahogy egy gyermek megfogan. Isten Igéje a mag és a szívedbe kell 
kerülnie, és ott meg kell fogannia ahhoz, hogy az meg tudjon születni. A csodádnak meg kell 
fogannia a szívedben. Lehetne itt belemenni a fizikai dolgokba, de tudjuk nagyon jól, hogy 
egy asszony méhében a gyermek nem attól fogan meg, hogy megfogja a férjének a kezét 
vagy, hogy egy pohárból isznak, vagy adnak egymásnak egy puszit. Isten Igéjének beléd kell 
kerülnie! Volt-e olyan a történelemben, hogy egy pici baba, ami megfogant magzatként, abor-
tál, meghalt? Sajnos, volt ilyen. Nem is egy, nem is kettő, megszámlálhatatlan a mi számunkra, 
ezt nem tudjuk. Van-e olyan, hogy szellemi értelemben az Ige megfogan benned és elhal. 
Ugyanígy, sajnos igen. Ugyanakkor van úgy ‒ ezt értsd jól ‒, hogy nem akarják azt, hogy egy 
gyermek megszülessen. Volt-e vagy van-e ilyen? Van ilyen, igen. Nem akarják, hogy egy gyer-
mek megszülessen, ezért mesterséges úton abortálják, vagy miután megszületett, utána történik 
vele valami rossz dolog. Mi a megoldás, ha nem akarunk gyermeket? Mert nem kell mindenkinek 
tizenkét gyermekes családban felnőnie. Mi a megoldás, hogy ne szülessen meg egy gyermek? A 
fogantatást kell megakadályozni. Ha nem akarsz gyermeket szülni, meg kell akadályoznod a 
fogantatást. Nem bonyolult, ugye? Miért mondom ezt? Mindjárt megérted! Az egyik leg-
alapabb, legősibb és legbibliaibb módja annak, hogy a fogantatást elkerüljük az, ha nem élsz 
nemi életet. Ha nem élsz nemi életet, akkor nem tud megfoganni a gyerek, nem? Ez Isten 
születésszabályozásra vonatkoztató elsődleges bibliai útja és módja. Most már olyan világban 
élünk, amivel semmi probléma nincsen, hogy más módon is meg lehet akadályozni, hogy egy 
gyermek megfoganjon, miközben házaspárok nemi életet élnek. Nincs ezzel baj, hogy vannak 
ehhez eszközök, ez rendben van.  
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De szellemi értelemben, ha nem akarod, hogy megszülessen valami rossz dolog az 
életedben, ha nem akarsz megbetegedni, ha nem akarsz elkeseredni, ha nem akarsz 
elszegényedni, ha nem akarod, hogy rossz dolgok teremjenek meg az életedben, akkor a 
fogantatást kell megakadályoznod. Mert ahogy az Ige egy mag és megfogan benned és jó 
gyümölcsöt terem, úgy a világ hazugsága, félelme, keserűsége, kilátástalansága és érzései is 
magként kerülnek beléd és próbálnak benned megfoganni, hogy a félelmeid teljességre jutva 
megteremjék a depressziót és mindenféle negatív, rossz dolgot. Tehát amíg fizikai úton a 
gyermek megszületését meg tudjuk akadályozni jól, úgy a rossz dolgok megszületését is meg 
tudjuk akadályozni szellemi módon úgy, ha nem gondolkozunk rajta.  

Most jön a lényeg, hogy amin gondolkozol, amin időt töltesz az elmédben, amit forgatsz az 
elmédben, annak kitárod a szíved ajtaját, hogy az megfoganjon benned. Érted ezt? Ha nem 
gondolkozol valamin, képtelenség, hogy megfoganjon benned. Ha nem gondolkozol rajta, ha 
nem forgatod magadban, ha nem elmélkedsz rajta, akkor nem fog megfoganni. Ez igaz az 
Igére és igaz ez a sátán hazugságaira is. Ezért van az, hogy az Igét forgasd magadban, hogy az 
foganjon meg, mert ha már megfogant, akkor csak ki kell hordanod és meg kell szülnöd. De 
sokan idáig sem jutnak el, hogy az Ige megfoganjon bennük, mert nem hajlandóak gon-
dolkozni, elmélkedni rajta, nem hajlandóak kialakítani azt a képet magukban.   

Ez a szellemi fogantatás. Minden ember ebben az értelemben, férfi és nő egyaránt tud 
szülni. Nem a legújabb liberális, európai módon, hogy már jogunk van nekünk is, hogy szül-
jünk, hanem a szellemedben, a bensődben, a szívedben, a szellemi méhedben. Akár férfi vagy, 
akár nő, mert Krisztusban nincsen sem férfi, sem nő. Isten képére lettünk teremtve, ez így 
működik. Ha gondolkozol valamin, az megfoganhat benned. Előbb utóbb meg is fogan, ha 
sokat gondolkozol rajta. Ez az útja, ez a módja annak, hogy valami jó dolog történjen. Az Ige 
foganjon meg benned és ne vetéljen el. A hitetlen gondolatok, ha már megfogantak, akkor azok 
vetéljenek el. A hitetlen gondolatok, a betegség gondolatai, a szegénység gondolatai, azok jó, ha 
elhalnak benned. Ámen! Ha valamire figyelsz, afelé meglágyulsz, ha valamire nem figyelsz, nem 
összpontosítasz, afelé kemény leszel. Ha valamit nem tudsz elképzelni, az nem is tud 
megkísérteni sem. Ott van Jakab levelében, az első fejezetben:  

Jakab 1,13‒16. 
13. Senki se mondja, mikor kísértetik: Az Istentől kísértetem: mert az Isten 

gonoszsággal nem kísérthető, Ő maga pedig senkit sem kísért.  
14.  Hanem mindenki kísértetik, amikor vonja és édesgeti a tulajdon kívánsága.  
Ez a vonja egy vonszolást jelent, ez egy erőltetett dolog, az édesgeti pedig, hogy csábítja a 

tulajdon kívánsága. Csábítgat! A vágyak, az ösztönök húznak maguk után. 
15.  Azután a kívánság megfoganván, bűnt szül; a bűn pedig teljességre jutván halált nemz.  
Figyelj, ha a kívánság nem fogan meg, akkor nem tud bűnt szülni. Ha nem gondolkozol a 

szomszédasszonyon, akkor nem fogsz átmenni hozzá, amikor nincs otthon a feleséged. Ha nem 
gondolkozol állandóan a horgászaton és a Dunaparton, akkor nem fogod minden idődet ott tölteni. 
Lehetne nagyon sok mindent ide felsorolni, hogy kinek milyen problémái, nehézségei, kihívásai 
vannak. Milyen problémákkal szembesülnek keresztények is, elképesztő! 

16.  Ne tévelyegjetek szeretett atyámfiai!  
Ha a fogantatást megakadályozod, azaz nem gondolkozol rajta, akkor nem tudsz bűnbe 

esni. Ez legyen a zárszó! Ámen! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 


